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 ____ 

 

§ 30/12 Kfn 

 

Föregående protokoll. 

 

Genomgång av föregående protokoll föranledde ingen ändring. 

 

Kyrkogårds- och fastighetsnämndens beslut 

 

Kyrkogårds- och fastighetsnämnden noterade informationen.  

 

 ____ 

 

§ 31/12 Kfn 

 

Kulturhistorisk inventering. 

 

Antikvarien Karin Myhrberg har tackat nej till uppdraget med den 

kulturhistoriska inventeringen av våra kyrkogårdar. 

Kyrkogårdsföreståndaren och kamreren har på rekommendation av 

Maud Forsberg träffat och anställt antikvarien Carina Johansson. 

Hon är nu föräldraledig men kan börja anställningen 2012-08-01 på 

50% för att sedan  2012-11-01 gå upp på 100% t.o.m. 2012-12-31.  

 

En referensgrupp bestående av 3 personer som ingår i arbetet med 

den kulturhistoriska inventeringen behöver bildas. Den 

kulturhistoriska inventeringen avses att vara klar under 2012. 

 

Carina Johansson presenterade sig för nämnden. Vid inventeringen 

av våra kyrkogårdar kommer hon att utgå från CGK, Centrala 

gravvårdskommitténs, inventeringshandbok samt Maud Forsbergs 

mall för kyrkogårdsinventering. Tanken är att detta arbete leder fram 

till en bevarandeplan för våra kyrkogårdar. Carina tycker det är 

önskvärt är att vi kan ha ett referensgruppmöte i september.  

 

Kyrkogårds- och fastighetsnämndens beslut 

 

Kyrkogårds- och fastighetsnämnden beslutade att referensgruppen 

består av Milena Andersson, Gunnar Thörnqvist och John R 

Pettersson.  

 

_____ 

 

§ 32/12 Kfn 

 

Ekonomisk redovisning. 

 

Kamreren redogjorde för kvartalsrapporten för 
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kyrkogårdsförvaltningen. Vi ligger bra till mot budget. 

 

Kamreren påpekade att det finns en ny revisionsberättelse från 

revisorerna p.g.a. miss med påskriften av ansvarsfrihet i den 

ursprungliga revisionsberättelsen. Nu är mallen ändrad så att 

påskriften inte ska glömmas bort i fortsättningen. 

 

Kamreren har påbörjat budgetarbetet för 2013. Den nya kontoplanen 

påverkar inte kyrkogårdsförvaltningen så mycket. Vaktmästarna, 

kamreren och kyrkogårds- och fastighetsnämndens ordförande har 

haft möte med stiftsingenjör Maria Linder angående våra vård- och 

underhållsplaner inför 2013. 

 

Kamreren påpekade att det efter halvårsbokslutet är viktigt med ett  

snabbt beslut om ev. tilltänkta åtgärder angående omläggningen av 

taket på Hammars gård, korbelysning i Skoghalls kyrka samt 

intoneringen av Skoghalls kyrkas orgel, då detta är stora kostnader. 

Hammars gårds tak är berättigat till kyrkoantikvarisk ersättning med 

50% av kostnaderna. Nytt bidrag måste sökas när beslut om 

omläggning är taget. Till nästa möte tar kamreren fram mer 

information om vilka riktlinjer som gäller vid en omläggning av 

taket på Hammars gård. 

 

Kamreren ställde frågan: - Vilken ekonomisk information nämnden 

vill ta del av? Detta för att veta vilka ekonomiska underlag som är 

intressanta för nämnden och vilka ekonomiska underlag som 

nämnden behöver för beslutsfattande. 

 

Kyrkogårds- och fastighetsnämndens beslut 

 

Kyrkogårds- och fastighetsnämnden beslutade att kalla till 

budgetmöte 2012-09-24. 

 

_____ 

 

§33/12Kfn 

 

Kyrkogården 1/1-31/5-2012 

 

Kyrkogårdsföreståndaren informerade om arbetet på förvaltningen 

under tiden sedan 2012-01-01.  

 

Roland Johansson har gått från säsongsanställning till 

helårsanställning som kyrkogårdsvaktmästare med fastighetsansvar 

för kyrkogårdsförvaltningens lokaler. 

 

En ny gräsklippare har köpts in och en ny hjullastare med nytt 

sopaggregat. Den gamla hjullastaren med sopaggregat är inbytt och 

en 10 år gammal gräsklippare är också inbytt. Personalen är inte nöjd 

med den nya gräsklipparen då det redan varit många småfel på den. 
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Vi har reklamerat och väntar på besked från leverantören. 

 

Kyrkogårdsmuren på Västra kyrkogården är renoverad och resultatet 

blev mycket tillfredställande. Här återstår dock om vi ska anlägga en 

sedummatta på muren för att minska risken för väta ovanifrån i 

framtiden. Länsstyrelsen 

 

Hammarö församlings gravregister har sänts in till Sveriges 

släktforskarförbund. 

 

Samtliga gravvårdar är inventerade på församlingens kyrkogårdar. 

Det visade sig att ca 130 gravvårdar inte uppfyller Centrala 

Gravvårdskommitténs riktlinjer. Kontakt med stenfirmor för 

dubbning av gravvårdar kommer att tas för att få in kostnadsförslag. 

Sedan kontaktas gravrättsinnehavarna och erbjuds att gravvården 

åtgärdas genom vår försorg som sedan faktureras 

gravrättsinnehavaren.  

 

Tujahäcken är  utbytt på delar av kv.  på Norra kyrkogården. 

Rododenderon i minneslunden är nedklippt. Vi har kompletterat med 

häckplantor på södra kyrkogården i några häckar som tagit lite stryk 

under vintern.  

 

1 ny urnring har under våren öppnats på kv. Björken samt att nu 

anläggs 2st. nya urnringar. 

 

Bevattningsanläggningen har fått kostats på en del då det varit 

utslitna delar i pumparna samt diverse elproblem med dem.  

 

Dator med gravprogram till personalen på kyrkogårdsförvaltningen 

är under installation. 

 

Förstudien för digitalt kartprogram är påbörjad. Sweco har inventerat 

Hammarö församling och Hammarö kommuns kartmaterial och 

kommer med prisuppgift gällande Aveny karta.  

 

Miljödiplomering pågår i församlingen. Kyrkogårdsförvaltningen 

har arbetat med miljödokumentet och lämnat förslag på mål för 

miljöförbättringar på förvaltningen.  

 

Bo Hagberg informerade om att klockstapeln på Skoghall har torkat 

ut på södersidan och behöver tjäras om. Hälsinge spån har lämnat 

pris på 37000 kr + moms och kan ev. utföra jobbet i år. I mötet med 

Maria Linder blev vissa åtgärder reviderade i vård och 

underhållsplanerna.  

 

En arborist tar ner den gamla linden utanför pastorsexpeditionen 

efter att vi fått klartecken från Länsstyrelsen. 

Det är problem med att färgen släpper på Skoghalls kyrka efter 

ommålningen. Hammarö färg har ej åtgärdat problemet trots 
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reklamation från oss. Nu kommer en specialist från Beckers och 

inspekterar för att sedan komma med förslag till åtgärd. 

 

Utvändig målning på Arkens församlingshem kommer att påbörjas i 

augusti av ÅJ-måleri. Vid Arkens församlingshem behöver krafttag 

tas med alla rabatter. Ett förslag är att ta bort rabatter vid huset. 

 

Ett extra larm är installerat i Hammarö kyrka som indikerar om det 

är syrebrist i lokalen nere i källaren. Taket på norrsidan börjar bli 

grönt. Maria Linder rekommenderade medel, Grön fri, för 

åtgärdande. 

 

Maria Linder och Johannes Wikström kommer och tittar på 

bergrummet under skoghalls kyrka för förslag till åtgärder som kan 

minska energiförbrukningen 

 

Larm utlöses ofta på Mariakapellets toalett då rökning förekommer 

där. Bo Hagberg föreslår att vi byter till en värmedäckare inne på 

toaletten. Mariakapellet är nu målat av vår egen personal.  

 

John R Pettersson informerade om att en bit av kyrkogårdsmuren på 

Norra kyrkogården kalvar lite. 

 

 

Kyrkogårds- och fastighetsnämndens beslut 

 

Kyrkogårds- och fastighetsnämnden beslutade att godkänna vidtagen 

åtgärd när det gäller gravvårdsinventeringen. Kyrkogårds- och 

fastighetsnämnden beslutade att uppdra till Bo Hagberg att 

ombesörja installation av värmedäckare på Mariakapellets toalett 

samt att ta bort rabatter vid Arkens församlingshem. 

 

_____ 

 

§ 34/12 Kfn 

 

Inför sommaren 2012. 

 

Sommarblommorna kommer 2012-06-10 och planteringen börjar 

2012-06-11.  

 

Semestervikarier är 4st 3-månaderanställda, en vikarie på varje 

kyrkogård samt en vikarie på yttre område. 4st korttidsvikarier är 

inne för att täcka upp vid semestrar. 

 

Roger Andersson ersätter kyrkogårdsföreståndaren på telefontid när 

denne har semester. Tomas Bodén och Roger Andersson tar semester 

omlott så att vi alltid har en som har förarbevis på grävmaskin i 

tjänst. Ing-Marie Johansson kommer att tjänstgöra som vaktmästare 

vissa perioder under sommaren. Två av våra vikarier stöder upp på 
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vägkyrkan vissa veckor. 4st skolungdomar kommer att arbeta hos 

oss under sommaren. 

 

Annika Eriksdotter kommer under sommaren att arbeta 20% på 

kyrkogårdsförvaltningen och vara behjälplig med blanketthantering, 

diarieföring och framtagande av folder till kyrkogårdsvandringar. 

Under hösten/ vintern kommer troligen arbetet med foldern ta mer 

tid i anspråk under vissa perioder. 

 

Senare i sommar/höst kommer en perennrabatt att anläggas, som en 

del i vårt miljöarbete. Blommor från rabatten ska kunna användas till 

att smycka i kyrkan och på vägkyrkan. Annika Eriksdotter och 

Roland Johansson arbetar med detta. 

 

Kyrkogårds- och fastighetsnämndens beslut 

 

Kyrkogårds- och fastighetsnämnden noterade informationen. 

 

_____ 

 

§ 35/12 Kfn 

 

Konferensinbjudan / fortbildning, 

 

Kyrkogårdsföreståndaren önskar att gå en del endagsutbildningar 

under hösten /vintern som ges i Svenska kyrkans 

arbetsgivarorganisations regi.  

 

Kyrkogårds- och fastighetsnämndens beslut 

 

Kyrkogårds- och fastighetsnämnden beslutade att 

kyrkogårdsföreståndaren kan gå på de endagsutbildningar som 

önskas. 

 

_____ 

 

§ 36/ 12 Kfn 

 

Ändrat ansvar Länsstyrelsen. 

 

 Ordföranden redogjorde för den nya organisation som gäller för 

länsstyrelsen framöver. Hammarö församling blir berörda genom att 

ärenden som rör begravningsfrågor att handläggas av länsstyrelsen i 

Dalarna fr.o.m. 2012-07-01. 

 

Begravningsombudet redogjorde för den utbildning ombudet varit på 

genom SKKF försorg. Enligt utvidgningar o kompletteringar i 

begravningslagstiftningen fr.o.m 2012-05-01 ska 

begravningsombudet redovisa sin samverkan med revisorn till 

länsstyrelsen varje år. Nytt är även att huvudmannen ska bekosta 
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begravningsombudets utbildningar. 

 

Kyrkogårds- och fastighetsnämndens beslut 

 

Kyrkogårds- och fastighetsnämnden noterade informationen. 

 

_____ 

 

§ 37/12 Kfn 

 

Återlämnade gravstenar. 

 

Förvaltningen önskar att lagra återlämnande gravstenar under 1 år 

efter att gravrätten återlämnats. Vi stöter lite då och då på problem 

med att de efterlevande till de som är gravsatta i den återlämnade 

graven inte fått information om att graven har återlämnats. Då en 

gravplats som återlämnats inte upplåts förrän tidigast 1 år efter 

återlämnandet så minimerar vi risken för missförstånd mellan de 

anhöriga om vi kan ha stenen kvar. Möjligheten finns då att återställa 

en borttagen gravplats. 

 

Kyrkogårds- och fastighetsnämndens beslut 

 

Kyrkogårds- och fastighetsnämnden beslutade att spara återlämnade 

gravstenar under ett år innan de går till destruktion. 

 

_____ 

 

§ 38/12 Kfn 

 

Studieresa. 

 

Ordföranden presenterade ett förslag på studieresa 2012-08-27 för 

kyrkogårds- och fastighetsnämnden. Vi åker till Östmark kyrkogård 

där vaktmästare Lennart Eriksson tar hand om oss och presenterar 

deras verksamhet. Vi tar ett fikastopp vid Elvis-caféet och fortsätter 

till Bogens kyrkogård som är stiftets minsta församling. Där blir vi 

omhändertagna av bygdens allt i allo Lars Ristberg. Lunchen 

avnjuter vi på Tvällens värdshus. 

 

Kyrkogårds- och fastighetsnämndens beslut 

 

Kyrkogårds- och fastighetsnämnden noterade informationen. 

 

_____ 

 

§39 /12 Kfn 

 

Delegationsbeslut. 
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Delegationsbeslut föredrogs enligt bilaga1-2 till detta protokoll. 

 

Kyrkogårds- och fastighetsnämndens beslut 

 

Kyrkogårds- och fastighetsnämnden noterade informationen. 

 

_____ 

 

§ 40/12 Kfn 

 

Övriga frågor. 

 

Ordföranden informerade om de Olofsmärken som nu är uppsatta  på 

alla pilgrimsleder som går mot Trondheim. Olofsmärket sitter på 

våra skyltar utefter leden och retreatplatser planeras efter leden.  

 

Ordförande informerade om de tänkta informationsskyltarna som ska 

sättas upp i området. Det är tänkt att det ska vara uppe till 2012-06-

17. EU-pengar finns till framtagande av skyltarna, Hammarö 

kommun ansvarar för framtagningen.  

 

John R Pettersson yrkade på att utreda kostnaden för att använda 

robotgräsklippare på vissa av kyrkogårdsförvaltningens gräsytor. 

 

John R Pettersson yrkade att varje kyrkogårds- och fastighetsnämnds 

möte inleds eller avslutats med Guds ord. 

 

Kyrkoherden informerade om vägkyrkans organisation under 

sommaren. Det är 7st ungdomar och vår ordinarie personal som står 

för bemanningen i år. Caféet öppnar  veckan efter midsommar och är 

öppet 6 veckor framåt 

Tisdagskvällar är musikkvällar och våra kantorer önskar hjälp med 

serveringen av våra förtroendevalda. Kyrkoherden har en lista för 

intresseanmälan.  

 

John R Pettersson ställde frågan om kyrkogårdsförvaltningen kan 

delta på Allhelgonahelgens öppethållande med att vara behjälpliga 

med gravprogrammet för t.ex. sökning av gravplatser och andra 

upplysningar till besökande. Kyrkogårdsföreståndaren menade att 

detta är tekniskt sett full möjligt i år. 

 

Nästa möte 2012-09-24 är budgetsammanträde. 

 

Kyrkogårds- och fastighetsnämndens beslut  
 

Kyrkogårds- och fastighetsnämnden noterade informationen. 
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